
Zápis zo zasadnutia Predsedníctva NS MAS SR 

19.7.2019, Nitra 

 

Prítomní 5 z 9. Predsedníctvo je uznášaniaschopné. 

 

Program: 

1. Zahájenie rokovania 

2. Schválenie programu rokovania 

3. Voľba zapisovateľa, overovateľov a návrhovej komisie 

4. Príprava na stretnutie s ministerkou 

5. Návrh na ďalší postup NS MAS SR voči MPRV SR a dotknutým orgánom ako aj verejnosti 

6. Prijímanie nových členov 

7. Záver 

 

K bodu 1: Zahájenie rokovania 

Rokovanie otvoril predseda NS MAS SR Štefan Škultéty. Zároveň skonštatoval, že 

predsedníctvo NS MAS SR je uznášaniaschopné.  

 

K bodu 2: Schválenie programu rokovania 

Program bol jednohlasne schválený. 

 

K bodu 3: Voľba zapisovateľa, overovateľov  

Zapisovateľ  Barbora Babjaková 

Overovateľ  Milan Semančík 

Oba návrhy boli jednohlasne odsúhlasené. 

 

K bodu 4: Príprava na stretnutie s ministerkou 

Na začiatku p. Škultéty zhodnotil výsledky predchádzajúcich stretnutí, najmä z posledného 

stretnutia s Certifikačným orgánom, kde sa NS MAS SR stále nedostala k správe od CO pre RO 

pre IROP.  

Diskusia prebehla o posudzovaní kritérií personálneho obsadenia kancelárií MAS zo strany 

IROP a zo strany CO, kde CO považuje prílohu k stratégii – Personálnu maticu za záväznú 

a určujúcu kritériá pre výber pracovníkov. Na druhej strane však IROP vníma niektoré prílohy 

ako záväzné a iné zase za menej záväzné a teda nie je jasne definovaný prístup, z čoho 

vyplývajú ďalšie nové a nové problémy a nejasnosti.  

Predsedníctvo sa po diskusii zhodlo, že je naozaj nevyhnutné posunúť sa ďalej a je nutné sa 

stretnúť s ministerkou. Pán Semančík sa vyjadril, že minulý týždeň sa stretol s ministerkou a tá 

sa vyjadrila, že náš list eviduje. Prisľúbila, že po dovolenke sa bude venovať problematike a že 

sa stretne s generálnymi riaditeľmi oboch odborov.  

Následne prebehla diskusia o tom, ako jednoducho koncipovať a zhrnúť to, čo trápi MAS 

najviac. Spoločne predsedníctvo zadefinovalo tieto body: 



1. Chýba koordinačný orgán – podľa Systémov riadenia PRV a CLLD mal byť zriadený 

orgán, ktorý by koordinoval oba odbory aj RO pre PRV aj RO pre IROP, v rámci tohto 

orgánu by boli nútené tieto odbory spolupracovať a spoločne riešiť otázky vyplývajúce 

z implementácie. Návrh pre riešenie je, aby ministerka poverila niekoho, kto by mal 

kompetenciu koordinovať oba odbory. 

2. Kritická situácia ohľadom implementácie aj PRV aj IROP – predsedníctvo pripravilo 

schému časového harmonogramu s optimistickým scenárom, z ktorého vyplýva naozaj 

nereálnosť zimplementovania balíka na CLLD/LEADER. Do tohto omeškania ešte môžu 

zasiahnuť voľby.  

PRV 

Oprávnenosť výdavkov od podania ŽoNFP 

IROP 

Oprávnenosť výdavkov až po podpise 

zmluvy. 

Výzvy môžu momentálne vyhlasovať cca 

20 MAS, ktoré majú uzavretú zmluvu 

o implementácii stratégií. 

 

 

 

3. Spätné kontroly už schválených ŽoP, neustále zmeny pravidiel za pochodu a z toho 

vyplývajúce brzdenie implementácie  

4. Výzva na ďalší chod MAS – nie je stanovaný termín, ani suma – akým spôsobom sa 

k tomu stavia IROP? Pretože zatiaľ sa nikto nevie vyjadriť. Bolo by možné urobiť 

otvorenú výzvu na sumu, ktorá je známa teraz a následne dodatočnú na zvyšné 

prostriedky, ktoré sa vyčíslia až po ukončení kontrol posledných ŽoP z tohto obdobia? 

8/9 2019

• uzavretie prvých výziev

• hodnotenie výziev

11/12 
2019

• kontrola projektov na PPA

1/2 2020

• rozhodnutie o prijatí/neprijatí 
projektov

4/5 2020

• podpis zmlúv s konečnými 
prijímateľmi

8/9 2020
• ukončenie realizácie, ŽoP

12 2020 / 
1 2021

• preplatenie ŽoP a ukončenie 
implementácie prvých výziev

9/10 
2019

•vyhlásenie výziev

1/2 
2020

•ukončenie výzvy

•hodnotenie projektov (30 dní na 
hodnotenie!)

2/3 
2020

•podpis zmlúv

6/7 
2020

•ukončenie projektov, ŽoP

•ukončenie projektov, preplatenie 
ŽoP



5. Bude možné kontraktovať v rámci PRV aj po 2020? 

 

RO by mali aj „vyčistiť“ systém od MAS, ktoré nič nerobia, sú neaktívne. Ale je problematické 

tieto MAS identifikovať. 

 

K bodu 5: Návrh na ďalší postup NS MAS SR voči MPRV SR a dotknutým orgánom ako aj 

verejnosti  

Predsedníctvo sa dohodlo, že prebehne stretnutie s právnikom, ktorý by mal spracovať právnu 

analýzu. Zuzana Záborská bude koordinovať stretnutie. Následne sa dohodne predsedníctvo 

na ďalšom postupe. 

Na stretnutie predsedníctva prišla p. Fitzeková – expert na medializáciu, expert na 

komunikáciu, ktorú odporúčala Daniela Bednárová, ktorá sa zúčastnila jej kurzu komunikácie. 

Predstavila seba a svoju prácu, realizovala tréning zameraný na komunikáciu MAS. Členovia 

predsedníctva jej objasnili v skratke problematiku. 

Zhrnula problematiku do 2 oblastí z pohľadu postavenia stratégie komunikácie: 

1. Oblasť: MAS majú za sebou veľa aktivít, o ktorých nikto nevie  

2. Oblasť: MAS a NS MAS SR majú problém s reálnou implementáciou, pretože 

s ministerstvom nie je možné nájsť spôsob, ako financie reálne uvoľniť pre MAS. 

 

Pani Fitzeková navrhla určité odporúčania: 

- V prvom rade nezačínať s negatívnou medializáciou, tou sa nič nedosiahne 

- Najskôr na seba poukazovať v pozitívnom zmysle, prinášať pozitívne správy 

a konkrétne príklady  

- V prvom rade urobiť zoznam toho, čo NS MAS SR a MAS urobili, že nesedeli so 

založenými rukami 

- Poukazovať na pozitívne príklady – projekty, ktoré MAS realizovali aj v minulom 

období, použiť aj príklady zo zahraničia o úspešnej implementácii 

- Používať jednoduchý jazyk zrozumiteľný pre verejnosť – aby si ho mohla verejnosť 

nejak vizualizovať to, čo im podávame 

- Je dôležité rozšíriť kanály, ktoré treba využívať na komunikáciu (webstránka, facebook, 

instagram, blogy, regionálne noviny a pod.) – postupne si budovať kontakty 

s novinármi 

- Odporučila dohodnúť s ministerkou, aby bola spoločná tlačovka v prípade stretnutia 

(minimálne by sa dali zozbierať kontakty na novinárov) 

Monika Slížiková navrhla, že by pomohlo MAS-kám, keby mali jednoduchý návod na to, ako 

zverejňovať správy a ako komunikovať navonok. 

Predsedníctvo sa spolu s pani Fitzekovou zhodli, že dôležité kroky v druhej oblasti by mali byť 

listy od MAS, tlačiť na stretnutie s ministerkou a medializácia v negatívnom zmysle je až 

posledná možnosť, pokiaľ chceme situáciu ďalej riešiť.  

 

K bodu 6: Prijímanie nových členov 



Predsedníctvo jednohlasne prijalo 1 nového člena – MAS Inovec 

 

 

V Nitre, 19. 7. 2019 

 

Zapisovala Barbora Babjaková 

 

Štefan Škultéty  ______________________ 

     predseda 


